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DE GOD VAN LEVENDEN 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Gemeente van onze Here Jezus Christus, 

Is dat geen prachtig lied, wat we net gezongen hebben? ‘En geen macht van 

dood en graf rukt ons ooit van Jezus af.’ En in vs. 1: ‘jaagt de dood nog angsten 

aan, Hij mij Heiland heeft voldaan.’ Is het niet prachtig als je dat kunt zingen? 

Want wie is er nooit bang om te sterven? Zijn jullie daar wel eens bang voor, 

jongens en meisjes? Of denk je daar nooit aan?  

Ik geloof dat er niemand is die zomaar zegt: ‘Ik ga graag sterven.’ Als je dat zegt 

is er iets aan de hand. Je bent b.v. heel erg oud geworden. Of je bent ernstig ziek 

en je weet dat je op aarde niet meer beter wordt. Dan kan het sterven als een 

verlossing komen. Er zijn ook mensen die psychisch zo in de moeite zijn dat ze 

een eind aan hun leven maken. Maar normaal gesproken zal niemand graag 

sterven. Dat wil je voorkomen. Je vlucht weg voor het doodsgevaar. Is het niet 

dat we gewoon bang zijn voor de dood?  

In Hebr. 2 lees je dat de mensen door angst voor de dood tot slavernij gedoemd 

zijn. Dat is toch de werkelijkheid? Je kúnt er ook bang voor zijn! De dood 

veroorzaakt zoveel ellende, verdriet en rouw. Sterven is ook zo onbekend. 

Niemand kan vertellen wat je precies doormaakt. Er zijn wel mensen die een 

‘bijna-dood-ervaring’ hebben gehad. Maar ook zij weten niet wat sterven is. Ook 

zij hebben dat niet meegemaakt.  

Als je bang kunt zijn, wat is het dan goed dat je de Here Jezus kent. Hij is 

gekomen om ons van de angst voor de dood te verlossen. Dat staat ook in Hebr. 

2.  Als je Hem kent kun je zingen ‘en jaagt de dood nog angsten aan, Hij mijn 

Heiland heeft voldaan.’  

Liturgie 
 
Votum & groet 
Zi: Ps. 136:1.2 
Lezing van Gods wet 
Zi: Ps. 16:1.2 
Gebed 
Schriftlezing: Ex. 3:1-6 
Zi: Ps. 136:9.10 
Matth. 22:23-33 
Zi: Gez. 114:1.2.3 (GKB) 
Preek: HC 22 
Zi: Ps. 16:4.5 
Gebed 
Kollekte 
Zi: Gez. 115:1.2 (GKB) 
Zegen 
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De Here Jezus heeft ons laten zien hoe onze God is. Daar hebben we iets van 

gelezen. God is niet een God van doden, maar van levenden. Daarom mogen we 

op Hem vertrouwen wanneer de dood in ons leven komt. Dat vertrouwen belijden 

we in zondag 22. 

 

DE LEVENDE GOD IS DE GOD VAN LEVENDEN. 
1.Vertrouw op Hem als je sterven gaat.  

2.Vertrouw op Hem voor je ziel en je lichaam. 
3.Vertrouw op Hem voor je eeuwige toekomst 

 
 
1.VERTROUW OP HEM ALS JE STERVEN GAAT. 

Het gaat over de opstanding en het eeuwig leven. De laatste twee artikelen van 

onze geloofsbelijdenis. Ook hier belijden we ons geloof. Vergeet dat niet. Want 

ons geloof hier aan het einde van onze belijdenis is hetzelfde als aan het begin. 

Daar zeg je: ik geloof in God de Vader. Daarmee bedoel je dat je Hem kent en op 

Hem vertrouwt. Hij is betrouwbaar. Je kunt op Hem aan. Zo kennen we Hem uit 

het evangelie van de Here Jezus. En daar gaat het altijd weer om. Ook aan het 

einde van onze belijdenis en aan het einde van ons leven: Hoe ken je God? Ken 

je Hem zo dat je Op Hem vertrouwt? Vertrouw je jezelf ook aan God toe als je 

gaat sterven? 

De sadduceeën deden dat niet. Zij geloofden niet dat de doden weer zullen 

opstaan. Ze komen bij de Here Jezus met een verhaal over een vrouw die zeven 

keer getrouwd is geweest. Hoe zal het dan zijn als straks de doden weer leven 

worden? Met wie van die zeven broers zal ze dan getrouwd zijn? Met dit verhaal 

willen de sadduceeën laten zien dat de opstanding van de doden onoplosbare 

problemen veroorzaakt. Dan ben je wel dwaas als je gelooft dat de doden zullen 

opstaan.  

De sadduceeën komen met dit probleem aan. Maar de Here Jezus laat zien dat 

dit niet het echte probleem is. Ze hebben een andere moeite en dat hebben ze 

zelf niet eens in de gaten. De Here zegt: jullie kennen de bijbel niet en jullie 

kennen de macht van God niet. Jullie kennen God niet zoals Hij zich heeft 

bekend gemaakt. Het verhaal van die vrouw is niet het probleem, maar dat de 

sadduceeën God niet zo kennen dat zij ook bij het sterven nog op Hem 

vertrouwen. Dat is ook de vraag voor ons: Kennen wij Hem wel? Kennen wij Hem 

zo, dat we ons rustig kunnen toevertrouwen als we sterven gaan? 

Luister hoe de Here Jezus uitlegt wie onze God is. Toen God aan Mozes 

verscheen stelde Hij zich voor: ‘Ik ben de God van Abraham, Izaäk en Jakob’ Hij 

zei dat terwijl die drie aartsvaders meer dan 400 jaar overleden waren. God zei 

niet: ‘Ik wás  - 400 jaar geleden - de God van Abraham’, maar: ‘Ik BEN de God 
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van Abraham.’ De Here was niet alleen hun God toen zij op aarde leefden. Nee. 

toen Hij aan eeuwen later aan Mozes verscheen was nog altijd hun God. Hij is 

altijd hun God gebleven. Zoals Lukas de woorden van de Here Jezus weer geeft: 

‘zij leven voor God.’ Hij is de God van een levende Abraham, een levende Izaäk 

en een levende Jakob. Toen zij stierven waren zij voor God niet dood.  

Hij is de levende God. Hij leeft tot in alle eeuwigheden. Als Hij een verbond met 

je sluit, dan zul je door Hem blijven leven. Dat zegt ook Ps. 136 die we zongen: 

zijn goedertierenheid is tot in eeuwigheid. Daar komt geen einde aan. Omdat 

God de levende God is kán het niet dat er een einde aan het leven van zijn 

kinderen komt. Zo is Hij de God van Abraham. Hij is ook de God van Adam, van 

Mozes, van David. Is Hij ook niet de God van opa en oma? De God van vader en 

moeder? De God van je gestorven kind. Al zijn ze gestorven, zij leven voor Hem.  

 

Deze God komt heel dicht bij ons. Hij wil onze God zijn. Hij wil ook jullie God zijn, 

jongelui, jongens en meisjes. Kijk eens om je heen. Aan alle kanten is de dood 

om ons heen. Mensen sterven oud. Mensen sterven jong. Je kunt ernstig ziek 

worden. Je krijgt een ongeluk. Je moet een riskante operatie ondergaan. Wat zijn 

er veel risico’s! Je kunt er bang van worden. Bang om te leven. Bang om te 

sterven. Wees maar blij dat de Here Jezus heeft uitgelegd wat God bedoelde 

toen Hij zei: Ik ben de God van Abraham, Izaäk en Jakob. Hij is een God van 

levenden. Daarom mag je leven. Je zult leven! Geloof de Here Jezus maar. God 

wil je laten leven. Daar stopt Hij ook niet mee. In zondag 22 staat dat mooie 

woord – is dat niet het mooiste woord dat je zeggen kunt als de dood in je leven 

komt - : ‘terstond.’ Ik wordt terstond, direct, opgenomen om bij Christus te zijn. Ik 

hoor bij Hem. Hij is mijn Hoofd. Ik ben een lid van Hem. Ik zal direct dóórleven. 

Zonder pauze. Zonder onderbreking. Zonder slaaptoestand. De levende God 

geeft ons direct toegang tot zijn hemelse woning om voor Hem te leven.  

Je kunt bang zijn om te sterven. Maar je kent de levende God. Je bent in goede 

handen. Hoe het sterven komt weet je niet. Wat het is kun je niet uitleggen. Maar 

Hij staat klaar om je direct omhoog te brengen, waar Christus is en al die andere 

levende kinderen van God. Ken je God? Ken je Hem als de levende? Dan hoef je 

voor het sterven niet bang te zijn.  

 

2.VERTROUW OP HEM VOOR JE ZIEL EN JE LICHAAM. 

We kunnen dus op de Here God vertrouwen. Dat kan niet alleen voor onze ziel. 

Ook voor ons lichaam mogen we op Hem vertrouwen.  

Je lichaam. Je kunt niet zonder. Wat doe je allemaal niet met je lichaam? Lopen. 

Liggen. Zitten. Je zwemt met je lichaam. Je voetbalt ermee. Je verzorgt het goed. 
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Je staat ermee voor de spiegel. Zie je er wel leuk uit? Je kunt blij zijn omdat je er 

knap uitziet. Of je vindt dat het tegenvalt en je probeert dat met kleren of met 

make-up te camoufleren. Als je iemand lief hebt hou je ook van zijn of haar 

lichaam. Je geliefde heeft een lief lichaam, of niet soms? Hoe belangrijk je 

lichaam is merk je als je je ziek wordt, of als je gehandicapt raakt. We lijden ook 

met ons lichaam. Pijn, zwakheid, littekens. Het zit allemaal in ons lichaam. Je 

lichaam wordt zwak als je oud wordt. Je kunt bang zijn dat je dement wordt. Dat 

heeft ook een lichamelijke oorzaak. En het lichaam waar je van houdt leggen we 

ten slotte in het graf. Daar zal het vergaan. 

Maar, gemeente, jongens en meisjes, beseffen we dat we ook voor ons lichaam 

mogen vertrouwen op de levende God? De God van Abraham is de God van 

levenden. Dat liet de Here zien. Dan denken wij aan hun leven in de hemel. Maar 

dat is niet het enige wat de Here Jezus bedoelt. Wat zei Hij? Hebt u niet gelezen 

wat God u over de ópstanding van de doden heeft gezegd? En dan wijst de Here 

erop hoe God zich aan Mozes heeft voorgesteld. Wat God tegen Mozes zegt 

gaat over de opstanding. Dat zou je toch niet zeggen! Hebt u wel eens begrepen 

als u Ex 3 las? Maar zo legt de Here Jezus het uit! God verschijnt aan Mozes. Hij 

gaat hem naar Egypte sturen om zijn volk te bevrijden uit de slavernij van Egypte. 

Dat wordt de taak van Mozes. Maar God verlost ze uit Egypte als de God die de 

doden levend maakt. De God van de opstanding. Hij is de God die uit de dood en 

uit het graf verlost. Hij is de God van levenden. Niet alleen van levende zielen, 

die bij Hem in de hemel mogen zijn, maar van ménsen. Mensen, zoals Hij ons 

geschapen heeft, met ziel én lichaam. Zo mag je God kennen. Zo ben je ook het 

eigendom van Christus, met lichaam en ziel (zondag 1).  

Je mag dus ook voor je lichaam op Hem vertrouwen. Hij zorgt voor ons lichaam. 

We vragen aan God alles wat we voor ons lichaam nodig hebben. Dat doen we 

als we gezond zijn. Ook als we ziek zijn. Je leert dat als je jong bent en je blijft 

het vragen als je oud mag worden. En als je sterven gaat hoef je niet op te 

houden om voor je lichaam te bidden. Als we sterven leggen we ons lichaam af. 

Het wordt begraven en het vergaat tot stof. Maar God schrijft ons lichaam niet af! 

De Here Jezus is niet alleen voor onze ziel aan het kruis gestorven. Maar ook 

voor ons lichaam. Het maakt niet uit of wij ons zelf mooi vinden of niet. Hoe oud 

je wordt en hoe ver je lichaam aftakelt, het maakt voor de Here geen verschil. Je 

hoeft ook niet bang te zijn als je dement wordt: Je zult voor de God van levenden 

leven met ziel en lichaam. Zo mogen we voor onszelf op God vertrouwen. Door 

het geloof.  

Zo mogen we onze geliefden begraven. Begraven. Dat is maar niet dat je naar 

de begraafplaats gaat, het lichaam van je geliefde in het graf legt en daarna de 
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zorg verder over laat aan de beheerder van de begraafplaats. Nee, Het is dat je 

dat lieve lichaam toevertrouwt aan de levende God. Dat mag je doen in het volle 

vertrouwen dat Hij dat lichaam weer levend maakt. Hij maakt ons weer heel: ons 

lichaam wordt met onze ziel verenigd. Een nieuw lichaam, gaaf en geschikt om in 

de nieuwe wereld te leven.  

 

Een nieuw leven waarin we nooit meer sterven. We zullen aan Christus gelijk 

zijn. Hij overwon de dood voor ons, ook voor ons lichaam. Daarom zullen wij 

straks verheerlijk zijn. Zoals Johannes daarover schrijft: Wij zullen aan Christus 

gelijk zijn, want wij zullen Hem zien, zoals Hij is.  

Mozes bedekte zijn gezicht, lezen we in Ex. 3. Hij durfde niet naar God te kijken. 

Maar wij zullen Hem met eigen ogen zien, zegt Open. 22! Wij zullen dus delen in 

zijn heerlijkheid. Nu zijn wij sterfelijk. We zullen onsterfelijk worden. We zijn 

vergankelijk. We zullen onvergankelijk worden. We worden begraven in oneer. 

We worden opgewekt in heerlijkheid.  

Zelf kunnen wij daar nooit voor zorgen. Ons lichaam is er straks niet eens meer. 

Het keert weer tot stof. Voor deze heerlijkheid kunnen we alleen maar vertrouwen 

op de levende God en op de kracht van zijn Geest, die Here is en levend maakt. 

Hij maakt ons gelijk aan het verheerlijkt lichaam van Christus.  

Kent U God als de levende God? Dan mag u erop vertrouwen dat Hij u weer 

levend maakt en dat u uw lichaam terug ontvangt. Zonder ziekte, zonder dood. 

Zonder klachten, pijn of handicap. Nooit meer ziek zwak, oud of dement. Geen 

lichaam waar je niet tevreden mee bent omdat je het lelijk vind. Maar net zo 

heerlijk en onvergankelijk als het lichaam van Christus, onze Heer. 

 

3. VERTROUWEN OP HEM VOOR JE EEUWIGE TOEKOMST. 

We mogen dus voor onze toekomst vertrouwen op de levende God. Hij is de 

eeuwige God. Zijn liefde, zijn goedertierenheid duurt in eeuwigheid. Daar mogen 

ons nu al op verheugen. Vreugde die vandaag al begint. Dat belijden we in 

zondag 22. En die vreugde houdt niet meer op. Ze zal alleen maar sterker 

worden. Kijk maar wat zondag 22 daarvan zegt. We krijgen een heerlijkheid die 

geen oog heeft gezien, geen oor heeft gehoord en die in geen mensenhart is 

opgekomen. Dat zegt Paulus in I Kor. 2. Geen mens kan bedenken hoe mooi het 

straks zal zijn. Het gaat onze stoutste dromen te boven. Het zal een complete 

verrassing zijn.  

We zouden het wel eens willen weten. Niet waar, jongens en meisjes? Hoe zal 

de nieuwe aarde er uit zien. Hoe zullen wij zijn? Wat zullen we doen? Hoe 

kennen we elkaar? Je kunt er nieuwsgierig naar zijn. Je leest er hier een daar 
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ook iets over in de bijbel. Zoals de Here Jezus zei, dat er straks geen huwelijk 

meer is en dat we aan de engelen gelijk zijn. Daarmee blies Hij het hele 

probleem van de sadduceeën op. Maar hoe zal het dan precies zijn? We weten 

het niet. Ergens anders lezen we dat we met Christus over alle schepselen zullen 

regeren. Dat is net als Adam en Eva die de taak kregen om voor deze wereld te 

zorgen. Je loopt straks dus niet te niksen. We krijgen een taak in het beheer van 

Gods nieuwe schepping. Wat en hoe? We weten het niet.  

Ik merk bij jongelui wel eens dat ze zich niet kunnen voorstellen dat die toekomst 

heerlijk is. Maar kijk dan eens naar deze wereld. Er gaat in deze wereld veel 

kapot. Toch zie je nog altijd hoe prachtig de Here alles heeft gemaakt. Raak je in 

deze wereld ooit uitgekeken? Is het leven in deze wereld soms vervelend of 

saai? Nee toch? En God zegt dat het straks nog mooier zal zijn dan wij vandaag 

ons kunnen voorstellen. Wees dan maar niet bang dat het tegenvalt. Of dat het 

saai is. Dat kán eenvoudig niet bij deze God. Vertrouw maar op zijn belofte en op 

zijn macht. Hij kan nog zoveel meer dan wij kunnen bedenken. Het zal echt een 

complete verrassing zijn. Maar je wel één waar je op mag vertrouwen. Want 

Paulus zegt er bij in 1 Kor. 2: ‘God heeft het bestemd voor wie Hem liefhebben.’ 

Hij heeft het voor zijn kinderen klaar gemaakt. Dan zul je er ook in delen. Dan 

hoef je ook niet alles te weten. Vertrouw maar op God en laat je door Hem 

verrassen.  

 

Je weet niet wat er morgen gaat gebeuren. Blijf je gezond? Krijg je een ongeluk? 

Je weet het niet. Je kunt er zelf niet voor zorgen dat je eeuwig leeft. Maar voor je 

toekomst hoef je niet bang te zijn. Die ligt vast in de belofte van de levende God. 

Daar mag je op vertrouwen.  

Daarom, gemeente, jongelui: zorg dat je de Here God kent als de levende God. 

Zorg er voor dat je Hem zo kent dat je ook op Hem vertrouwt. Bij het sterven, 

voor lichaam en ziel en voor je eeuwige toekomst. Dan kom je nooit bedrogen uit. 

Want Hij is de God van levenden.  

Amen. 

 

 


